
ПРАВОФЛАНГОВІ ЗМАГАННЯ

На заводі порошкової 
металургії імені 60-річчя 
Радянської України серед 
лідерів трудового змагання 
називають і бригадира слю
сарів цеху залізних порош
ків Петра Івановича Мазу
на. Керівник колективу по
казує особистий приклад 
добросовісного ставлення 
до дорученої роботи, яку 
завжди виконує не тільки 
у найкоротші строки, а й) з 
високою якістю. За це він 
неодноразово заохочувався 

адміністрацією.
На знімку М. Семинога: 

передовик виробництва, 
ударник комуністичної пра
ці П. / МАЗУН.

Напружене півріччяНапруженим виявилося перше півріччя НИНІШНЬОГО року для колективу тресту «Броварисільбуд». І хоча не обійшлося без зривів, на переважній більшості запланованих об’єктів строки введення в експлуатацію були витримані. Це літній табір на 1700 голів тварин та сіносховище місткістю 400 тонн у Пухівці, машинний двір у Гоголеві, їдальні у Семиполках та птахорадгоспі «Богда- нівський», майстерні в радгоспі «Зоря». Завершено 1 «довгобуд» — ферму великої рогатої худоби в радгоспі ім. Кірова (кошторисна вартість близько 3 мільйонів карбованців).І якщо колективи пересувних механізованих колон № 24 та № 8, де начальниками В. В. Ма- линовський та А. В. Галь, доклали чимало зусиль, щоб здати їх якісно 1 в строк, то про колектив колони Ке 9 (начальник О. А. Сак) цього не скажеш. Затягують будівельники введення в експлуатацію 10-кілометрової каналізаційної мережі в радгоспі Імені 60-річчя СРСР. Не виконали вони обіцянку здати до 1 липня школу в Зазим’ї. Повільними темпами будує цей колек. тив 1 медамбулаторію в Требухові, відкриття якої заплановано у третьому кварталі.
В результаті таких зри-

вів показники роботи тресту за 6 місяців незадовільні. Так, план з ген- підряду виконано на 94,3 процента (борг складає 844 тисячі карбованців). Власними силами недоос- воєно 522 тисячі карбованців капіталовкладень.
Г. ХАУСТОВ, 

начальник виробничого 
відділу тресту «Брова- 
рисільбуд».

Резерви
колективного
Підря ду

СВОЄРІДНИЙ експеримент проведено в колективі мостозагону № 112, який вже півроку запровадив у себе колективний підряд. Тут на дільниці Ке 5 знайдено ще один важливий резерв підвищення продуктивності праці, економії часу 1 людських ресурсів.. Старший виконроб В. О. Новиков та майстри Л. П. Климчук і В. В. Слуцький вирішили працювати нарівні з робітниками.Завдяки цій ініціативі, де особистий приклад керівників зіграв свою позитивну роль, в колективі поліпшився морально- психологічний клімат, зросла активність 1 свідомість будівельників. В результаті на місяць раніше запланованого виконано 95,1 тисячі карбо-

ванців будівельно-монтажних робіт на спорудженні шляхопроводу по проспекту Червоних козаків у Києві.Достроково буде здано в експлуатацію 1 сіносховище місткістю 400 тонн з під'їзним шляхом в підшефному радгоспі «Ру- сангвський». Виконавши план півріччя на 123,7 процента, колектив дільниці має реальний шанс стати лідером в соціалістичному змаганні серед підрозділів мостозагону.
Іншим аспектом цього експерименту стала оплата праці виконроба В. О. Новикова та його помічників. Як постановила рада колективу, крім звичайної надбавки із колективного фонду згідно з коефіцієнтом трудової участі вони додатково одержать певну суму із фонду відрядного приробітку. А це разом становитиме 50—70 карбованців. Отже, можна говорити про взаємну вигоду таких починань. Безумовно, їх успішне застосування впливає і на показники мостобудівців в цілому. Так, за перше півріччя колектив мостозагону № 112 перевиконав план з обсягу будівельно- монтажних робіт на 124 тисячі карбованців.

Г. ТРУНІЛОВ, 
старший нормувальник 
мостозагону-112.

ГОСТРИЙ СИГНАЛ

ЧИ РОДЯТЬ ОВОЧІ У ЛІТКАХ?Брати під сумнів родючість літ- ківських грунтів немає рації. Родить тут усе — 1 овочі, і пшениця, і квіти, але при одній умові: коли рослини відчувають увагу людей, їхні турботливі руки. Але подібна думка щодо родючості грунтів, їх господарів, особливо тих йолів, що були відведені під овочі, виникала щоразу, коли ми переїжджали з однієї плантації до іншої.Можна було побачити все: зріджені овочі, забур'яненість городини... І тільки ніде не зустріли навіть слідів від астраханської технології. Занедбаність овочевих плантацій просто вражала!Пізню капусту на полях третьої бригади ми ледве знайшли. Рослини розвиваються слабо, міжряддя не розпушені. А в першій бригаді на цих площах можна, мабуть, заготовляти сінаж. Після посадки городини її так і не поливали. Не краще становище на площах під пізньою капустою 1 в другій бригаді.Ранню ж капусту в радгоспі так 1 не одержали, бо не зуміли забезпечити себе розсадою.Побували ми того дня 1 на плантаціях огірків, помідорів. Прополювання посівів огірків тут так і не закінчили. Особливо цртгтТОе cttW вище на полях, закріплених за першою 1 другою бригадами. Площа під столовою морквою дуже зріджена...

Чи справляться літківці з продажем державі ранньої городини? Судити важко. Адже на перше липня радгосп реалізував лише 4 тонни продукції. До вимокання плану не вистачає ще 121 'тонни. Але коли ж ви- конувати намічене? Адже надворі середина літа. Які ж це будуть «ранні овочі»?Багато сумнівів викликає 1 реальність виконання плану вирощування 1 реалізації городини звичайних строків дозрівання. Дуже вже запізнилися з усіма роботами на плантаціях літківські трудівники. Це тим більше прикро, що усі плани по овочівництву були погоджені з керів никами господарства, виходячи з їх ініціативи.Отож директор радгоспу П. О. Кустовсыкий, головний агроном А. М. Лебединець, начальник цеху овочівництва А. В. Шкарупа по своєму розуміють господдрську самостійність — як можливість взагалі не думати про долю взятих на себе зобов’язань. Але ж насправді така самостійність саме 1 передбачає наявність глибоко розвинутого почуття відповідальності, Компетентності, Діловитості, організованості.Факти ж свідчать, що саме цих "йкоСТей і бракує літківським керівникам
Г. ПОЛЯКОВА, 

кореспондент «Нового життя»

ДЕПУТАТИ ВИПЕРЕДЖАЮТЬ ЧАСВісім працівників Літ- ківської швейної фабрики представляють у нинішньому скликанні інтереси трудового колективу підприємства в сільському органі Радянської влади. Зі своїми обов'язками вони намагаються справлятися якнайкраще. Та Інакше й бути не може, бо люди виявили їм високе довір’я, доручивши від свого імені вирішувати питання соціально-еко. немічного розвитку села.Особливої похвали заслуговує незмінний народний обранець Ради кількох скликань В. Я.

Кащенко. Працюючи на пошитті дитячого одягу, вона постійно перекриває змінні завдання. Висока професійна майстерність, чіткість, економне витрачання кожної хвилини робочого часу дозволяє Валентині Яківні йти в перших рядах учасників змагання за гідну зустріч 70-річчя Великого Жовтня. Сьогодні вже на трудовому календарі майстрині вересень 1988 року.Не набагато відстає від неї й інший член сільського органу народовладдя В. О. Пархоменко, для

котрої стало вже звичним більш як удвічі пере, виконувати змінну норму. Тож і не дивно, що трудівниця працює нині в рахунок квітня третього року дванадцятої п яти річки. Активністю в реалізації накреслень XXVII з'їзду КГІРС, котрим накреслено програму дальшого підвищення ефективності виробництва, від значається й Р. В. Щур. Вона демонструє високу продуктивність праці й виконує змінні норми на 180—185 процентів.
В ДОСВІТНІЙ

ПЕРЕДЖНИВНИМ СЕМІНАРза участю головних інженерів та передових комбайнерів району відбувся позавчора у радгоспі «Ве ликодимерський». Про стан підготовки техніки до збирання ранніх зернових розповіли заступник голови ради РАПО з механізації В. О. Мороз, головний Інженер РАПО Б. І. Мороз. Досвідом ремонту комбайнів поділилися начальник машинно-тракторного парку птахорадгоспу

«Семиполківський» М. І. Улезько, головні інженери держплемптахозаводу «Рудня» Г. І. Кунах, радгоспу «Великодимерський» М. Т. Драний та інші.Потім присутні ознайомилися зі станом готовності зернозбиральних комбайнів у радгоспі «Великодимерський». Особливу увагу було звернуто на пристосування для збирання полеглих хлібів і зменшення втрат зерна.

На пленарній частині спеціалісти РАПО наголосили на необхідності чіткої організації роботи служб технічного обслуговування в господарствах району на період жнив, створення належних побутових умов для механізаторів, звернули увагу на дотримання правил техніки безпеки і вжиття протипожежних заходів.
ЗАВЕРШИЛИСЬ ДНІ ЛІТЕРАТУРИ І МИСТЕЦТВА УЗБЕКИСТАНУВеликий концерт дружби, присвячений закриттю Днів літератури і мистецтва Узбецької РСР у нашій республіці, відбувся увечері 8 липня в Київському палаці культури «Україна», іПеред початком концерту виступила заступник Голови Ради Міністрів УРСР М. А. Орлик.

Вона сердечно подякувала гостям з братнього Узбекистану за великий внесок у справу зміцнення дружби між народами.У програмі заключного концерту, підготовленій творчими колективамидвЬх республік, прозвучали твори про торжество ідей Великого Жовтня, про мир і творчу працю

радянських народів.На концерті були член Політбюро ЦК КПРС, перший секретар ЦК Компартії України В. В. Щербицький, глава делегації Узбецької РСР, секретар ЦК Компартії Узбекистану М. X. Халму- хамедо®. (РАТАУ).



ІЗ СЕСІЇ 
РАЙОННОЇ ради 

НАРОДНИХ 

ДЕПУТАТІВ

ПІДВИЩЕННЯ АКТИВНОСТІ, 
ДІЛОВИТОСТІ - ВИМОГА ЧАСУ

Як уже повідомлялося, на І сесії районної Ради народних депутатів XX скликання розглянуто питання «Про завдання місцевих Рад, господарських та медичних органів району по дальшому покращенню медичного обслуговування населення». Доповідач — заступник голови райвиконкому Я. А. Стеценко підкреслив, що на XXVII з’їзді КПРС поряд з іншими завданнями господарського, соціального й виховного характеру перед. Радами народних депутатів поставлено вимогу — всіма силами дбати про охорону й зміцнення здоров'я людей, поліпшення умов їх праці, побуту й відпочинку. Виходячи з цих вимог, у райсні й була розроблена на 1986— 1990 роки програма «Здоров’я». У ході її реалізації немало зроблено для зміцнення матеріальної бази лікувальних закладів: по 26 спеціальностях ведеться прийом хворих у поліклініці, функціонує відділення реабілітації й профілактики, де населення проходить профілактичні огляди. Дещо поліпшилась і матеріальна база дільничних лікарень, фельдшерсько акушерських пунктів (ФАПів). Більше уваги питанням охорони здоров'я стали приділяти й місцеві органи народовладдя, керівники трудових колективів. Усе це дозволило домогтися зниження захворюваності з тимчасовою втратою працездатності.Але глибокий аналіз стану справ у сфері охорони здоров'я дозволяє стверджувати з повною відповідальністю: робота радянських, господарських, медичних органів району по організації медичної допомоги насе ленню ще не відповідає сучасним вимогам. Серйозною проблемою перед- 
іиг-чіД.М IRWWanacTHHa закладГв охорони здоров'я розташована в при стасованих приміщеннях. Це стосує- *"*ться ’ Заворйць кої, Семиполківської, Великодимерської, Гоголівської діль ничних лікарень. Княжицької, Вогда- нівської, Красилівської медамбулато- рій. ФАПів сіл Мокреця, Бервиці, Кугїажинців, Михайлівни, Гребельок та інших. Не проявляють належної заінтересованості у виправленні такого становища виконавчі комітети Рад, директори промислових і сільськогосподарських підприємств. Давно вже потребує капітального ремонту Заворицька дільнична лікарня, але ні директори радгоспів «Завориць- кий», «Заплавний», «Авангард», рад. госпу-комбінату «Калитянський» імені 50-річчя СРСР, Калитянського комбікормового заводу тт. Мазепа, Полковниченко, Приходько, Герасименко, Монастирецький, ні виконавчі комітети органів влади не можуть вирішити це питання. Таку ж споглядальну позицію займає й директор радгоспу «Вобрицький» І. І. Стасюк. Давно назріла потреба відкриття в Шевченковому медамбулаторії. Більше року тривають розмови про розширення приміщення ФАПу, але далі слів Діло не йде.Окремо слід згадати про необхідність вжиття кардинальних заходів для зниження захворюваності з тим часовою втратою працездатності, ^д- же в районі цей показник залишає ться високим. Це передусім стосується радгоспів «Авангард», «Руса- нівський», «Заплавний», племптахо- заводу• «Рудня». Основна причина цього — погані умови праці, грубі порушення промсанітарії. Хоч у радгоспах 1 є комплексні плани оздоровлення трудівників, але зрушень на краще поки що не відчувається. Та й про диспансеризацію окремі керівники по суті не дбають. У радгоспах «Заплавний», «Заворицький», «Зоря» на огляди з’являється лише четверта частина виробничників. Та й то не завжди своєчасно.Викликає занепокоєність 1 зростання травматизму. Якщо протягом січня — березня 1986 року було зафіксовано 20 випадків травматизму, то за відповідний період нинішнього — 35. До цього призводить недосконала організація оперативного контролю за технікою безпеки. Перший 1 другий ступінь його практично не ведеться. Основне технологічне обладнання ре 

монтних майстерень експлуатується нерідко з грубими порушеннями, а інженери з техніки безпеки, працівники відповідної служби РАПО закривають на це очі. До недбайливих господарників застосовувалися засоби впливу. За матеріалами тільки сан- епідстанції 26 посадових осіб оштрафовано, на 16 керівників наклав стягнення міський комітет народного контролю. Але не завжди покарання дозволяли виправити становище. Споглядальну позицію займають у Цій справі виконкоми, депутати Рад.Докорінного поліпшення потребує санітарний стан закладів громадського харчування. Керівництво комбінату громадського харчування на чолі з О. П. Рубаник, незважаючи на неодноразові штрафи санстанції, не поспішає привести до належного санітарного стану кафе в селах Гоголеві, Требухові, Погребах.Не кращий стан справ із. санста- ном радгоспних їдалень. З року в рік несвоєчасно проводяться їх ремонти в радгоспах «Русанівський», «БобрИ- цький», «Великодимерський», «Зоря». Керівники господарств безвідповідально ставляться до питань оога- нізації харчування людей, а це може призвести до харчових отруєнь. Очевидно, й працівникам санепідстанції (головний лікар В. А. Прокопенко) треба б бути більш вимогливими до недбайливих господарників.Варто також зазначити, що й питанням поліпшення побутових умов сельчан не надається належна увага. В Требухові, Погребах, Жердові немає бань. В окремих населених пунктах їх мешканці забезпечуються неякісною водою д .шнініїпошиїів Ш- відображено ці питання 1 в планах економічного та соціального розвитку, тому ні виконкоми, ні постійні комісії Рад, ні депутати не ставлять на сесіях ці проблеми. Під їхнім неослабним контролем має перебувати й правильність збереження та використання отрутохімікатів. Вони, здебільшого, зберігаються з порушен, ням всіх вимог. Нерідко трапляються й крадіжки отрутохімікатів зі складів.Говорячи про широке коло заходів. що необхідно здійснити для поліпшення медичного обслуговування, охорони здоров’я людей, слід наголосити на важливості утвердження тве резого способу життя. Після прийняття постанов партії й уряду про посилення боротьби з пияцтвом, алкоголізмом 1 самогоноварінням, тисячі громадян зробили крок до тверезості, зміцнення свого здоров’я. Але час перших успіхів минув, 1 порушення антиалкогольного законодавства знову посипалися, як з рогу достатку. Тільки в нинішньому році від отруєння алкоголем уже загинуло п’ять жителів Броварщини. Пияцтво набирає побутового- характеру^ Самими обмеженнями проблеми пияцтва не розв’язати. Вимога ставиться так. щоб на допомогу адміністративним органам, громадським самодіяльним організаціям залучити трудові колективи, створивши обстановку нетерпимості до алкоголіків, пияків, самогонників. Причому не на словах, як це спостерігається в радгоспах «Жердівський», «Великодимерський», «Вобрицький», а на практиці.Немалу роль у зміцненні здоров'я, утвердженні тверезого способу життя покликана відігравати фізична культура і спорт. Але і в цій справі в районі є немало проблем. Два роки йдуть розмови про спорудження в радгоспах «Літківський», «Вобрицький», «Пухівський» стадіонів, але результатів немає. Зволікають із вирішенням цих питань і господарники, і районний спорткомітет (голова І. М. Сушко), що давно вже пустив на самоплив справу створення умов для занять сільських фізкультурників спортом.Усі недоліки, про 'які йде мова, в значній мірі залежать від позиції сільвиконкомів. Про який контроль в сфері охорони здоров’я може йти мова, якщо ні в минулому, ні в нинішньому роках Вобрицький, Рожнів- ський. Русанівський, Світильнідсь 

кий та деякі інші сільвиконкоми не спромоглися розглянути питання про діяльність колективів медичних закладів на своїх засіданнях. А це оз начає, що вони не повністю пройнялися усвідомленням вимог часу. В нашій ситуації, підкреслювалося в доповіді товариша М. С. Горбачова на червневому (1987 р.) Пленумі ЦК КПРС, особливо нетерпима пасивність, адже відкрилися нові можливості для вирішення соціальних завдань. Тому турбота радянських, медичних. господарських, інших органів Броварщини про здоров'я людей, цілеспрямовані дії в цьому напрямі й повинні стати одним із штрихів широкомасштабної програми перебудови.Виступаючи в обговоренні доповіді, депутати й запрошені назвали немало проблем у медичному обслуговуванні жителів району, вказали шляхи виправлення недоліків у справі охорони здоров’я сільських трудів ників. Так, депутат ткаля Гоголівської стрічкоткацької фабрики Н. Г. 
Бутко зупинилася на упущеннях У діяльності колективу Гоголівської дільничної лікарні. Розташована вона в старому приміщенні, яке давно потребує ремонту. Послугами лікарні користуються працівники п'яти рад госпів, але надати допомогу адміністрації лікарні в проведенні ремонту, і зокрема реконструкції опалювальної системи, не поспішають.Депутат бригадир закритого грун ту радгоспу «Русанівський» Т. А. 
Дяченко розповіла присутнім про те. що останнім часом адміністрація господарства стала приділяти більше уваги створенню належних умов праці; Це дозволило не тільки полегшити роботу працівників, але й сприяло зростанню продуктивності прані. Однак в медичному обслуговуванні русаніївців є немало вузьких місць. Чимало нарікань викликає стоматологічне обслуговування.Тов. Дяченко порушила й таке питання, як незадовільне лікування осіб, що зловживають спиртним, у Світильнівськїй лікарні. Трапляються випадки, що пияки замість проходження курсу лікування блукають вулицями села, шукають, де б узяти пляшку самогону.Важливі думки висловила на сесії депутат оператор машинного доїння птахорадгоспу «Семиполківський» 
Н. М. Воейкова. Лікар-терапевт, сказала вона, погано займається профілактикою захворюваності дітей. Немає в господарстві й профілакторію, а дільнична лікарня знаходиться в пристосованому приміщенні.— Через відсутність бензину й запасних частин «Швидка допомога» частіше стоїть, ніж їздить,— говорила в своєму виступі депутат поміч ник бригадира радгоспу «Авангард» 
Г. О. Скок. — Це також позначається на рівні медичного обслуговування калитянців. Для його поліпшення адміністрації центральної районної лікарні слід частіше практикувати виїзди медиків безпосередньо на виробничі ділянки. Та й про реконструкцію ФАПу в Опанасові настав час подбати. А взагалі на перспективу слід планувати спорудження в Калиті дільничної лікарні, бо населення селища зростає швидкими темпами, а з ним зростають 1 потреби жителів Калити в одержанні кваліфікованої медичної допомоги.Головний лікар центральної районної лікарні І. П. Сокур доповів присутнім про велику роботу, прове дену за останній час по поліпшенню медичного обслуговування в районі. Але заспокоюватися цим було б передчасно. Реаліізуючи накреслення XXVII з’їзду партії, медичним, радянським, господарським органам району слід працювати в кількох напрямках. Це — поліпшення діяльності колективів медичних закладів, створення в них сучасної матеріаль- но-технічної бази, охорона навколишнього середовища, утвердження здорового способу життя. Коли всі ці питання вирішуватимуться в комплексі, а намічені, виконані заходи даватимуть реальну віддачу, можна буде говорити про те, що медпрацівники дійсно перебувають на передньому 

краї боротьби за здоров’я людей.В обговоренні доповіді також взяла участь депутат бригадир радгоспу «Заворицький» О. Ф. ПоляковаЗ обговореного питання прийнято відповідне рішення.Інформуючи депутатів 1 запрошених про виконання організаційно-господарських заходів виконкому районної Ради народних депутатів по виконанню рішень XXVII з’їзду КПРС 1 XXVII з’їзду Компартії України. голова райвиконкому І. С. Ру- 
дак детально зупинився на тих змінах, що сталися в економіці, соціальному житті району. Післяз'їздівсь- кий період, сказав він. для виконавчих комітетів районної, селищної, сільських Рад, усіх-.трудових колективів був періодом напруженої роботи, пошуку нових підходів до розв’язання назрілих проблем. Здійснено немало хороших заходів, що дозволило району завоювати торік перехідний Червоний прапор ЦК КПРС, Ради Міністрів СРСР, ВЦРПС 1 ЦК ВЛКСМ, а в нинішньому році успішно справитися з піврічним завданням по випуску промислової продукції, достроково рапортувати про завершення шестимісячної програми по виробництву і реалізації державі всіх видів продукції тваринництва, ранніх овочів.Однак, якби всі виконкоми, трудові колективи, депутатський актив по- справжньому займалися перебудовою, результати були б вагоміші. Першочергову увагу в промисловості слід звернути на такі питання, як впровадження досягнень науково-технічного прогресу, освоєння нових технологій, удосконалення виробничих процесів.Нижче своїх можливостей працюють 1 будівельники, які не справляються з доведеними планами, не ви конують завдання по введенню в дію оановіних фондів. Чимало проблем є 1 в сільськогосподарській галузі. Допущено, зокрема, серйозні недоліки в інтенсифікації землеробства, що призвело до недобору врожаю зерно вих, овочів, порушуються технології вирощування культур. У тваринництві упущеннями є низький рівень ветеринарно-зоотехнічної роботи, заготівля неякісних кормів, повільне застосування на практиці прогресивних методів господарювання.Немало претензій висловлюють жителі! Броварщини на діяльність працівників підприємств зв’язку, торгівлі. побуту, охорони здоров’я. Приміром, кооператори до плану шести місяців 1987 року недодали близько 300 тисяч карбованців.Проаналізувавши хід реалізації намічених заходів по реформі загальноосвітньої школи, кращому залученню населення до занять фізичною культурою, спортом, доповідач ооз- повів про те, як змінюються стиль, форми і методи роботи місцевих органів Радянської влади, про їхню участь у перетворенні Броварщини в район високопродуктивної праці, ви- сокої культури, зразкового громадського порядку.У цілому ж багатогранна діяльність органів народовладдя, які відповідають за все, що відбувається на підвідомчій їм території, вимагає підвищення активності, діловитості, перебудови в світлі вимог червневого (1987 р.) Пленуму ЦК КПРС. Тільки за такої умови можна буде виконати величні завдання, що стоять перед районом у нинішній п’ятирічці.В обговоренні доповіді з цього питання взяли участь депутати: голова Плосківського сіль в иконному В. М, 
Дресвянська, перший секретар міськкому партії А. Д. Фролов, а також депутат обласної Ради народних депутатів прокурор області Ю. О. Ан
тоненко.З обговореного питання прийнято відповідне рішення.Депутати прийняли до відома інформацію про виконання критичних зауважень і пропозицій, висловлених учасниками VIII і IX сесій районної Ради народних депутатів, а також затвердили заходи по виконанню наказів виборців, даних депутатам рай ради XX скликання



Комутаторний зал міжміського телефонного зв'язку... Тут щодоби владарює чіткий” трудовий ритм. Адже телефоіністкам доводиться забезпечувати розмову 600 — 700 1 навіть більше абонентів з найвіддаленіши- ми куточками країни. І колектив

ударників комуністичної праці робить все від нього залежне, щоб забезпечити якісне з’єднання співрозмовників.На фото: однією з кращих телефоністок називають серед зв’язківців 
Марину ЛЯХОВСЬКУ; у цеху міжміського телефонного зв’язку.Фото М. Семинога.

СЛОВО ВЕТЕРАНІВУ ВАЖКИЙ 1947-й рік прийшла працювати на ферму Федосія Андріївна Машталяр. І з тих пір ось уже чотири десятиліття не пориває зв’язку з рідним господарством. Трудиться сумлінно й високопродуктивно, бо з роками набула справді величезного досвіду, яким щедро ділиться з молодими тваринниками. Та й не тільки з ними. Любов до нелегкої професії тваринника Федосія Андріївна прищепила й дочці Олені, котра нині працює поруч з матір’ю.Не набагато менший стаж роботи на посаді оператора машинного доїння радгоспу імені Щор

тваринницької галузі вітали учні Княжицької середньої школи, ансамбль дитячого садка «Вишенька». Зворушені до сліз, Федосія Андріївна й Софія Василівна пообіцяли й надалі наполегливо працювати. Фоб примножити здобутки тваринників, з честю виконати зобов’язання до 70-річчя Великого Жовтня.
П. КУЦЕНКО, 

секретар партійної орга
нізації цеху тваринницт
ва радгоспу імені Щор
са.

ПО рідній країні

Донецьк. Шахта імені 
М. Горького, де всі дільни
ці переведено на господар
ський розрахунок, першою 
в Донбасі завершила вико
нання плану видобутку ву
гілля двох років п’ятиріч
ки. Гірники відкрили тру
довий календар 1988 року. 
Вперше продуктивність пра
ці зросла порівняно з пла
новою на 26,3 процента, а 
з цим і заробітки гірників. 
Кожен другий карбованець 
економії, одержаний від 
госпрозрахункової діяльнос

ті, залишився шахтарям як 
премія ■

Екібастуз (Павлодарська 
область). На центральному 
щиті Екібастузької ДРЕС-1 
зареєстровано десять міль
ярдів кіловат-годин електро
енергії, виробленої з почат
ку року. Цього рубежу до
сягнуто на місяць раніше 
строку. Прискорення вда
лось добитися без додатко
вих матеріальних затрат. Ре
монтників тепер включено 
до складу наскрізних госп
розрахункових змін, що до

помогло виявити невикори
стані резерви.

Хаапсалу (Естонська РСРJ. ' 
Додому стали доставляти 
товари автокрамниці в Ха- 
апсалуському районі. Цей 
новий вид побутових послуг 
впроваджено з ініціативи 
депутатів. Вони вирішили 
поліпшити постачання ве
теранів праці, багатодітних 
сімей, які живуть далеко 
від магазинів. За абонемен
том, що видається сільською 
Радою, можна замовити не
обхідні товари, і автокрам
ниця доставить їх у зазда
легідь призначений час.

(ТАРС-РАТАУ).

НА ЕКОНОМІЧНІ ТЕМИ

НОРМАТИВНИЙ
МЕТОД

ПЛАНУВАННЯ

V ПРИЙНЯТІЙ ЦК’ КПРС і Радою Міністрів СРСР постанові від 20 березня 1986 року «Про.дальше удосконалення економічного механізму господарювання в аг ропромисловому комплексі» вказувалось, що нині—діючий економічний механізм господарювання, методи і практика планування і стимулювання, що склалися в країні, недостатньо орієнтують господарства на більш повне використання наявного виробничого потенціалу. Слабо використовується нормативний метод планування. Впровадження його потрібно здійснювати на основі доведених в установленому порядкуконтрольних цифр по закупках сільськогосподарської продукції, лімітів капітальних вкладень 1 поставок основних видів матеріальних ресурсів, які визначаються норматива- ми, що враховують економічну оцінку землі, забезпеченість основними виробничими фондами, трудовими та іншими ресурсами.Визначений обсяг закупок в нових умовах планування є одним із основних економічних нормативів.У чому полягає завдання нормативного планування закупок? При доведенні обсягів закупок враховуються ресурсний потенціал господарств і ресурсовіддача.В основу розробки методики покладено метод, згідно з яким по кожному об'єкту (області, району) визначають нормативи то варної продукції.Норматив — це обсяг товарної продукції в розрахунку на одиницю ресурсного потенціалу. Всі ресурси сільського господарства зводять до порівнюваного виду, додають їх і визначають сукупну ресурсну забезпеченість районів і господарств єдиним показником ресурсного потенціалу.
ВИЗНАЧЕННЯ 

РЕСУРСНОГО 
ПОТЕНЦІАЛУРесурсний потенціал сільськогосподарського виробництва складають зе

мельні, трудові ресурси і виробничі фонди. Для визначення ресурсного потенціалу земельні 1 трудові ресурси переводяться в грошовий вираз 1 складаються з виробничими фондами.Оцінка земельних ресурсів проводиться на основі матеріалів землеоці- нюючих робіт, проведе

них організаціями Укр- землепрому по кожному господарству, району. Середня для УРСР оцінка гектара сільгоспугідь встановлена в розмірі 2120 карбованців. Виходячи з цього, оцінка одного балу по прийнятій в республіці шкалі дорівнює 34 карбованці. Вона є єдиною для всіх областей, районів, господарств.При визначенні трудового потенціалу враховується середньорічна чисельність робітників, зайнятих в сільськогосподарському виробництві. Оцінка середньорічного робітника дорівнює 16 тисячам карбованців і є єдиною для всіх рівнів.Робітники, залучені на сільгоспроботи з інших підприємств 1 організацій, виділяються з загальної чисельності і враховуються з поправочним коефіцієнтом 05.Вартість основних виробничих фондів сільськогосподарського призначення і матеріальних оборотних засобів береться в середньорічному виражен. ні.Ресурсний потенціал району (господарства) визначається шляхом складання грошових оцінок зе. мельних, трудових ресурсів і вартості основних і оборотних виробничих фондів.
АНАЛІЗ 

ВИКОРИСТАННЯ 
РЕСУРСНОГО 
ПОТЕНЦІАЛУВикористання ресурсного потенціалу характери

зує показник ресурсовіддачі — обсяг закупок продукції на 1000 карбованців ресурсів в грошовому виразі. При цьому продукція оцінюється по середньообласній собівартості.Чому в основу підрахунків покладено саме цей показник? ЛдааД» свідчить, що при норма-

тинному методі планування більш доцільно порівнювати продукцію, виходячи з її собівартості, яка в найбільшій мірі відображає співвідношення різних її видів з споживанням ресурсів: основні фонди — через амортизацію, оборотні — прямим рахунком, робоча сила — через заробітну плату.Такий спосіб дозволяє одержати порівнювальні показники загальних обсягів закупок по господарствах різної спеціалізації, що дуже важливо у визначенні рівнонапруже- них планів 1 оцінці рівня використання виробничого потенціалу.Розрахована собівартість тонни продукції — єдина для всієї республіки: зерна — 73,10 крб.; картоплі — 146,20; овочів відкритого грунту — 102,20; плодів — 154,20; м’яса—2344,90; молока— 305; яєць — 85,27 крб. за тисячу штук. Собівартість овочів закритого грунту по нашому району становить 77.70 крб. за тонну.При проведенні аналізу по ресурсовіддачі господарств необхідно враховувати ресурсозабезпеченість 

(величини ресурсного потенціалу в розрахунку на 1 га сільськогосподарських угідь). У господарствах різної спеціалізації і забезпеченості ресурсами об’єктивно неоднакова ре- сурсовіддача. Проявляється закономірність — чим нижча ресурсочабечпан»-- нігть тим нижча і ресур- совіддача. Так, в районі

по ресурсозабезпеченості і ресурсовіддачі виділились три групи господарств: по першій групі забезпеченість ресурсами в середньому становить 5522 крб. на 1 га, ресурсовіддача — 100,57 крб., по другій групі — відповідно 7647 і 119,40, по третій — 9105 і135,79 крб.До першої групи відносяться господарства:

РОЗПОДІЛ 
ЗАГАЛЬНОГО ОБСЯГУ 

ЗАКУПОК 
СІЛЬСЬКОГОСПО

ДАРСЬКОЇ ПРОДУКЦІЇ 
ПО ВИДАХ 

У НАТУРАЛЬНОМУ 
ВИРАЗІ__ Уотіїии.іенг-'даїГ господарств завдання по загальних обсягах закупок сільськогосподарської продукції розподіляються по видах, виходячи з структури реалізованої державі продукції в передплано- вому періоді, скорегованої з урахуванням намічуваного уточнення спеціа

лізації і удосконалення структури виробництва. При корегуванні структури закупок продукції по господарствах враховуються намічувані зміни структури закупок продукції, доведених до району.Розраховані планові завдання як по загальному обсягу закупок сільськогосподарської продукції, так і по окремих видах в натурі повинні бути всебічно проаналізовані 1 оцінені з урахуванням конкретних умов кожного господарства.По завершенні всіх розрахунків визначається напруженість встановлених господарством планових завдань по закупках сільськогосподарської продукції з урахуванням двох показників: темпу зростай, ня обсягів закупок продукції в порівнянні з пе- редплановим періодом, а також обсягом, що розрахований за єдиним нормативом продажу продукції в розрахунку на 1000 крб. ресурсів.
ПЕРСПЕКТИВИ 

НОРМАТИВНОГО 
ПЛАНУВАННЯЦентральним моментом перебудови господарства

є перехід до економічних методів планування діяльності підприємств на основі контрольних цифр, довгострокових стабільних економічних нормативів, державних замовлень та лімітів. Але контрольні цифри це повинні мати директивний характер, сковувати трудоовий колектив при розробці плану.Для надання самостійності господарствам при плануванні закупок сільськогосподарської продукції на 1988 рік план закупок був доведений з урахуванням ресурсозабезпеченості 1 ресурсовіддачі тільки в грошовому виразі, а не в ‘натурі, як було раніше: господарства самі плануватимуть закупки продукції по видах, витримуючи обсяг в грошовому виразі.Нормативний метод планування закупок — то лише перші кроки нормативного планування як такого.Виконуючи рішення червневого Пленуму ЦК КПРС. в господарствах буде впроваджуватися нормативний метод планування, обліку і контролю затрат на ’ виробництво сільськогосподарської продукції.Ц цією метою планується проведення навчання спеціалістів господарств на практичних семінарах по розробці уніфікованих нормативів по елементах затрат.За нормативами проводитимуться платежі в бюджет, фонд зарплати, матеріально . технічне забезпечення.Отже, перед спеціалістами постало завдання освоїти всі ці методи нормативного планування, вміти їх застосовувати на практиці і добитися значного зниження затрат у виробництві продукції полів і ферм.
М ГАНЖА, 

начальник планово-еко
номічного відділу РАПО.

Редактор
А. ВОЛОШИНЕНКО,

са і в Софії Василівни Овсієнко, котра також із року в рік досягає хороших результатів у внут- рірадгоспному соціалістичному змаганні.Нещодавно Ф. А. Машталяр і С. В. Овсієнко виповнилося по 55 років. Багато щирих слів сказали цього дня на адресу ювілярів директор радгос пу Г. С. Пасічний, голова профкому господарства Т. М. Руденко, ветерани праці А. К. Гончаренко, С. А. Перехрест, працівники ферми. Зі славною подією в житті ветеранів



КУДИ ПІТИ вчитися
БРОВАРСЬКЕ СЕРЕДНЄ

ПРОФЕСІЙНО-ТЕХНІЧНЕ УЧИЛИЩЕ № 4
ПРОВОДИТЬ НАБІР УЧНІВ НА 1987-88 

НАВЧАЛЬНИЙ РІК
Училище готує молодих кваліфікованих робіт

ників з середньою освітою на базі 8 класів за
гальноосвітньої школи (період навчання 3 роки) 
за професіями:

1. Слюсар по виготовленню деталей і вузлів 
санітарно-технічних систем; слюсар по виготов
ленню деталей і вузлів технічних трубопроводів.

2. Маляр (будівельний); штукатур (прийма
ються юнаки і дівчата).

3. Штукатур; облицювальник-плиточник (прий
маються юнаки і дівчата).

4. Електрогазозварювальник ручного зварю
вання (електрогазозварювальник на напівавто
матичних машинах; контролер зварювальних ро
біт) — (приймаються юнаки і дівчата).

5. Муляр; монтажник по монтажу сталевих і 
залізобетонних конструкцій; столяр.

6. Монтажник сталевих і залізобетонних кон
струкцій; електрозварювальний ручного зварю
вання.

7. Електромонтажник по освітленню і осві
тлювальних системах; електромонтажник по си
лових мережах і електрообладнанню — (прий
маються юнаки і дівчата, комплектується група 
зі спортивним ухилом з легкої атлетики і боксу).

На базі 10 класів загальноосвітньої школи з 
строком навчання один рік училище готує моло
дих кваліфікованих робітників за професіями: 
. і. Газоелектрозварювальник.

2L Вязальниці (приймаються дівчата).
3. Швея-мотористка (приймаються діцчата^»-
4. Штукатур; облицювальНйіс-гілиточник (прий- 

маються юнаки і дівчата).
На навчання з річним періодом навчання прий

маються також звільнені в запас із лав Радянсь
кої Армії.

Учні, що навчаються на базі 8 класів, перебу
вають на повному державному утриманні (вида
ється одяг, триразове гаряче харчування).

Всім, прийнятим на навчання з інших місць, 
надається місце в гуртожитку (вартість денного 
раціону харчування для проживаючих у гурто
житку — 1 крб. 38 коп.)

Учні, прийняті на навчання на базі 10 класів 
загальноосвітньої школи, які набувають склад
них професій, одержують стипендію в розмірі 
ЗО карбованців і доплату до стипендії, як різни
цю між мінімальною ставкою першого тарифного 
розряду і стипендією (40 — 45 крб.).

В період проходження виробничої практики 
всі учні, незалежно від програми навчання, одер
жують 50 процентів заробітку на підприємстві.

Початок навчання — 1 вересня.
Після закінчення училища випускники одер

жують кваліфікацію молодого робітника 2—3—4 
розрядів, їх направляють на роботу в Бровари та 
на підприємства Києва. Час навчання в училищі 
зараховується в безперервний трудовий стаж.

Відмінники навчання користуються пільгами 
при вступі у вузи і технікуми.

В училищі створені умови для навчання і ку
льтурного відпочинку. Працюють гуртки худож
ньої самодіяльності, спортивні секції, гуртки тех
нічної творчості.

Зарахування на навчання проводиться без ек
заменів.

Вступаючі подають такі документи:
1. Заяву.
2. Паспорт або свідоцтво про народження; 

військовий квиток або приписне свідоцтво.
3. Документ про освіту.
4. Медичну картку.
5. Характеристику.
6. Довідку з місця проживання і склад сім'ї.
7. Довідку я місця рабпти-батьків-
8. 6 фотографій 3X4 сантиметри.
Документи подаються з 1 травня по ЗО серпня; 

для десятикласників — до 1 жовтня; для демо
білізованих із рядів Радянської Армії — протя
гом всього року особисто або по пошті.

Адреса училища: 255020, м. Бровари, вул. 50 
років ВЛКСМ, 14, СПТУ-4.

БОРИСПІЛЬСЬКЕ МІСЬКЕ 
СЕРЕДНЄ ПРОФЕСІЙНО-ТЕХНІЧНЕ 

УЧИЛИЩЕ № З
ОГОЛОШУЄ 

НАБІР УЧНІВ
НА 1987—1988 НАВЧАЛЬНИЙ РІК

З ТАКИХ СПЕЦІАЛЬНОСТЕЙ:
1. Електромонтажники
2. Маляри-будівельники
3. Слюсарі по тепловодогазозабезпеченню
4. Столяри-будівельники
5. Слюсарі по ремонту автомобілів
6. Машиністи бульдозерів, скреперів
7. Слюсарі по монтажу контрольно-вимірю

вальних приладів та автоматики
8. Електрозварювальники
9. Монтажники зв’язку
10. Муляри, монтажники стальних і залізобе

тонних конструкцій, теслярі.
Строк навчання 3 роки. Приймаються особи з 

освітою 8 класів. Після закінчення училища ви
пускники одержують диплом, який дає право на 
вступ у вищі учбові заклади. Учні забезпечують
ся гуртожитком, робочим і вихідним одягом, без
коштовним триразовим харчуванням.

Особи з середньою освітою приймаються в учи
лище з таких спеціальностей:

1. Електрозварювальники
2. Слюсарі по монтажу контрольно-вимірюваль

них приладів та автоматики
3. Електромонтажники
4. Машиністи-екскаваторники
5. Машиністи бульдозерів, скреперів
Строк навчання 10 місяців. Учні з однорічним 

строком навчання одержують стипендію в розмі
рі 75 крб. на місяць і забезпечуються гуртожит
ком.

Вступники подають такі документи:
1. Свідоцтво про народження або паспорт.
2. Свідоцтво про освіту або атестат.
3. Характеристику з школи або з місця роботи.
4. Довідку з місця проживання.
5. Довідку з місця роботи батьків.
6. Вісім фотокарток розміром 3X4 см.
7. Автобіографію.
8. Довідку про склад сім’ї.
9. Довідку про стан здоров’я (форма № 286).
Початок занять — з 1 вересня 1987 року,
Адреса j/чилища: Бориспіль Київської обл., 

вул. УшакоїГа, 17 (в районі залізничної станції 
Бориспіль). Телефони: 5*22-30, 3-02-19.

ДИРЕКЦІЯ МПТУ-3.

Управлінню виробничо-технічного забезпечення 
та комплектації Кіровського виробничого 

геологічного об’єднання
НА ПОСТІЙНУ РОБОТУ ПОТРІБНІ:

— майстер-будівельник,

— газоелектрозварювальники,
— муляри,
— водії категорії «Е».
За довідками звертатися на адресу: Бровари, 

вул. Горького, 1, відділ кадрів. Телефон 5-15-08.

РАЙПОБУТКОМБІНАТ ПРИЙМАЄ 
ЗАМОВЛЕННЯ

НА ВИГОТОВЛЕННЯ І РЕМОНТ 
ХУТРЯНИХ ВИРОБІВ

(матеріал побуткомбінату чи замовника).
Побуткомбінат має овечі шкури стрижені, на

туральні.
Адреси майстерень: Гоголів, Світильне. Працю

ють вони з 10 до 19 години. Вихідний — неділя 
та понеділок.

АДМІНІСТРАЦІЯ

БЮРО ДОБРИХ 
ПОСЛУГ 

ПРИ РАЙПОБУТ- 
КОМБІНАТІ
ПРИЙМАЄ 

ЗАМОВЛЕННЯ 
НА 

МАШИНОПИСНІ 
РОБОТИ.

Крім того, з 1 липня 
ц. р. почала функціону-

дати майстерня «Зро
би сам». Там ви зможе
те оверлочити і поши
ти будь-який виріб, 
надрукувати текст на 
машинці.
Адреса: Бровари, вул. 

Гагаріна, 26. Будинок 
побуту «Ювілейний», 
бюро добрих послуг.

АДМІНІСТРАЦІЯ.

— заяву,
— автобіографію,
— копію атестата,
— паспорт чи свідо

цтво про народження,
— характеристику з 

останнього місця робо
ти,

— медичну довідку 
(форма 086 у),

— 4 фотокартки.
Звертатися на адре- 

еу—ігроварй-, ьулГ5П ро
ків ВЛКСМ, 2; комбі
нат громадського хар
чування; відділ кадрів.

( У КОМБІНАТІ
ГРОМАДСЬКОГО 

ХАРЧУВАННЯ 
ОРГАНІЗОВАНО 

ШКОЛУ - ЇДАЛЬНЮ
ПО ПІДГОТОВЦІ 

КУХАРІВ 
ТРЕТЬОГО 
РОЗРЯДУ.

Учням виплачується 
стипендія. Приймають- 
СЯ ОО&бд-- ніким_ до 3U
років.

Бажаючим необхідно 
подати такі документи:

УПРАВЛІННЯ 
ТОРГІВЛІ 

міськвиконкому 
набирає учнів в шко
лу-магазин

ПО ПІДГОТОВЦІ 
ПРОДАВЦІВ.

Заняття — з 1 верес
ня 1987 року. Випла
чується стипендія 57 
карбованців щомісяця.

Для зачислення в

в школу-магазин слід 
подати такі документи:

— заяву,
— довідку про стан 

здоров’я,
— фотокартки,
— атестат про се

редню освіту.
Звертатися на адре

су: Бровари, вулиця 
Київська, 139; відділ 
кадрів.

УПРАВЛІННЮ ТОРГІВЛІ
НА ПОСТІЙНУ РОБОТУ ПОТРІБНІ:

— комірники на продовольчу базу,
— бухгалтер,
— продавці,
— прибиральниці,
— вантажники.
За довідками звертатися на адресу: Бровари, 

вул. Київська, 139; відділ кадрів.

БРОВАРСЬКОМУ
РЕМОНТНО-ТРАНСПОРТНОМУ 

ПІДПРИЄМСТВУ РАПО
НА ПОСТІЙНУ РОБОТУ ПОТРІБНІ:

— електрогазозварювальник 3—5 розрядів,
— слюсар по ремонту сільгоспмашин 2—5 роз

рядів.
Праця відрядна в першу зміну.

Колектив Світильнівської восьмирічної школи ви
словлює глибоке співчуття вчительці ВАГЛАИ H. М. з 
приводу передчасної смерті її батька

УСТЕНКА Микити Андрійовича.

«НОВАЯ ЖИЗНЬ»—орган Броварсмого городско
го комитета Коммунистической партии Украины, 
городского и районного Советов народных депу
татов Киевской области. (На украинском языке). 
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